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Informace z radnice
- nový systém svozu a likvidace odpadů od 1. 1. 2018

Dnešní informace z radnice 
budou věnovány novému sys-
tému svozu a likvidace odpadů, 
který začne fungovat od nového 
roku. Každý by měl pochopit,  
k jakým změnám dojde a jak se 
na ně má připravit. V současné 
době se dokončuje příprava vý-
běrového řízení svozové firmy 
na nové tříleté období podle 
nových pravidel. Prosím, aby 
každý věnoval této problema-
tice pozornost. S případnými 
dotazy či problémy je možno 
se obracet na Finanční odbor 
MěÚ, paní Lenku Biernatovou. 
K jakým změnám dojde?

1) Směsný komunální odpad – 
všechny domácnosti:
• Od 1. ledna 2018 nebudeme 
platit za tuny odpadů, ale za 
tzv. obsloužené nádoby.
• Co to znamená? Všechny 
popelnice budou opatřeny 
identifikačním čárovým kódem 
a zaevidovány do databáze. 
Svozová firma před vysypáním 
načte čárový kód popelnice, 
tj. zaeviduje obsluhu nádoby. 
Město zaplatí jenom za obslou-
žené nádoby, které byly přista-
veny k vysypání. Popelnice bez 

čárových kódů nebudou od  
1. 1. 2018 vyváženy!
• Proč? Abychom snížili nákla-
dy na svoz a likvidaci směsných 
komunálních odpadů.
• Kdo zaeviduje popelnice? Za-
městnanci společnosti ETKO. V 
průběhu října obešli všechny 
domácnosti, nalepili čárové 
kódy na popelnice a zaevido-
vali je do databáze. Někteří 
občané si čárové kódy na po-
pelnice vyzvedli na městském 
úřadu již během roku. ( Jedná 
se o domácnosti zapojené do 
pytlového sběru tříděných 
odpadů). Tyto domácnosti si 
vylepí čárový kód na popelnici 
svépomocí a popelnici zaevi-
dují v inventuře stanoviště sys-
tému PZNsO. Pokud tak ještě 
neučinily nebo si neví rady, 
mohou se obrátit na Finanční 
odbor MěÚ, rádi jim pomůže-
me. Pokud dojde k poškození 
čárového kódu nebo si pořídíte 
novou popelnici, doporuču-
jeme opět řešit přes Finanční 
odbor MěÚ.
• Během listopadu dokončí 
zaměstnanci ETKO vylepení 
čárových kódů na popelnice. 
Žádáme občany o zpřístupně-

ní popelnic za tímto účelem. 
Pokud se čárový kód neobjeví 
na Vaší popelnici do konce  
listopadu, neprodleně to řešte 
s Finančním odborem MěÚ.

2) Tříděný odpad - domácnos-
ti v panelových a bytových 
domech:
• Pro paneláky a bytovky po-
řídíme nové nádoby na tříděný 
odpad včetně nádob na BIO. 
Předpokládaný termín poříze-
ní nových nádob je polovina 
roku 2018. (Pokusíme se získat 
dotaci z OPŽP).
• Do té doby budou třídit do 
společných nádob jako dosud 
(pokud se nerozhodnou zapojit 
do systému pytlového sběru). 
Poté budou třídit do nových 
nádob, staré „vlaky“ kontejne-
rů budou zrušeny s výjimkou 
skla. Vylepení čárových kódů 
a zaevidování nádob na třídě-
ný odpad zajistí zaměstnanci 
ETKO.

3) Tříděný odpad - domácnosti 
v rodinných domech:
• Měly by se zapojit do systé-
mu pytlového sběru (PZNsO). 
                   pokračování na str. 2 >
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Svozové dny 
pytlového 
tříděného odpadu

Listopad
Po Út St Čt Pá So Ne
30 31 1 2 3 4 5
6 7 8 9 10 11 12
13 14 15 16 17 18 19
20 21 22 23 24 25 26
27 28 29 30 1 2 3

Prosinec
Po Út St Čt Pá So Ne
27 28 29 30 1 2 3
4 5 6 7 8 9 10
11 12 13 14 15 16 17
18 19 20 21 22 23 24
25 26 27 28 29 30 31

Volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu České republiky 
konané ve dnech 20.10. – 21.10.2017 
Výsledky hlasování v Nové Včelnici

Okrsky Voliči 
v seznamu

Vydané 
obálky

Volební 
účast v %

Odevzdané 
obálky

Platné 
hlasy

% platných 
hlasůcelkem zpr. v %

2 2 100,00 1 883 1 041 55,28 1 040 1 038 99,81

> pokračování ze str. 1
 Tento systém je levnější než 
třídění do společných nádob  
a poskytuje vyšší příspěvky 
Eko-Komu. Kdo si to vyzkouší 
ještě letos ve zkušebním provo-
zu, bude příští rok ve výhodě.
• Stejně jako v případě panelo-
vých a bytových domů pořídí-
me i pro rodinné domy  nádoby 
na BIO odpad.
• Asi třetina domácností se již 
zapojila do systému PZNsO. 
Těm váhavým jsme v říjnu roz-
nesli čárové kódy a pytle k vy-
zkoušení a ověření, že to zase 
taková hrůza není.
• Manuál na třídění odpadů 
obdržely všechny domácnosti 
již začátkem roku. Pokud ho 
někdo již „vytřídil“, může si jej 
stáhnout na stránkách města, 
nový nedostane.
• Od 1. ledna 2018 dojde ke 

Upozornění pro všechny 
domácnosti:
- Všechny popelnice budou 
muset být od 1. 1. 2018 ozna-
čeny čárovým kódem z důvodu 
evidence výsypů. Popelnice 
bez čárového kódu nebudou 
vyvezeny.
- Vylepení čárového kódu a 
zaevidování popelnic provedli 
zaměstnanci společnosti ETKO 
v průběhu října. Občané, kteří 
nebyli zastiženi, budou během 
listopadu znovu vyzváni  
k přistavení popelnic k vylepení 
čárového kódu.
- Pokud jste si pořídili novou 
popelnici nebo vlastníte další 
popelnice, které nejsou zaevi-
dovány, domluvte jejich za-
evidování na Finanční odboru 
MěÚ.

Jak vylepit čárový kód na po-
pelnici?
na očištěnou a odmaště-
nou popelnici z levého boku 
(pohled zepředu) cca 15 cm od 
vrchní hrany.SVOZ ZAČÍNÁ V 7 HODIN!

snížení počtu společných 
nádob na tříděný odpad  
(s výjimkou skla) v lokalitách  
s rodinnými domy, kde je 
možný pytlový sběr.  Proč? 
Plasty a papír lze třídit do pytlů, 
souběžné provozování pytlo-
vého a nádobového sběru je 
výrazně neekonomické.

To nejdůležitější na závěr
Nový systém svozu a likvi-
dace odpadů nemá sloužit  
k šikanování občanů, ale sledu-
je tyto cíle:

• zvýšit množství vytříděných 
odpadů = snížit množství 
komunálních odpadů, které 
skončí na skládce,
• celkově snížit náklady na 
svoz a likvidaci odpadů,
• snížit náklady na třídění 
odpadů a zvýšit příjmy za vytří-
děné odpady,
• motivovat domácnosti ke 
snižování produkce odpadů,
• umožnit domácnostem 
ovlivnit výši svého poplatku za 
odpady podle úrovně třídění.

Karel Dvořák

Upozornění pro všechny domácnosti

Informace k zapojení do pytlo-
vého sběru tříděných odpadů:
• Rodinné domy dosud ne-
zapojené do pytlového sběru 
obdržely v říjnu 5 ks pytlů na 
třídění odpadů a arch s čárový-
mi kódy na pytle k vyzkoušení.
• Další pytle lze vyzvednout na 
MěÚ nebo v Etku, další čárové 
kódy na MěÚ (finanční odbor, 
Lenka Biernatová).
• Svozové dny pytlového sběru 
jsou zveřejněny ve zpravodaji  
a na stránkách města.
• Na archu s pytlovými čáro-
vými kódy najdete přihlašovací 
údaje ke svému odpadovému 
účtu na www.mojeodpadky.cz. 

Zde můžete sledovat a kontro-
lovat množství Vámi vytříděné-
ho odpadu. Přihlašovací údaje 
si můžete změnit.
• Upozorňuji na vyplnění 
inventury stanoviště a odpa-
dového dotazníku, které mají 

vliv na získání případné úlevy 
na poplatku za odpady.
• Popelnice se evidují v inven-
tuře stanoviště (pro ty, kteří si 
čárový kód na popelnici vylepili 
sami).
• V případě nejasností nebo 

komplikací Vám rádi pomůže-
me.

Lenka Biernatová 
Kontakt: 384 371 326

E-mail:lbiernatova@vcelnice.cz

Strana Platné hlasy
Číslo Název Celkem V %

1 Občanská demokratická strana 92 8,86
2 Řád národa - Vlastenecká unie 0 0,00
3 CESTA ODPOVĚDNÉ SPOLEČNOSTI 1 0,09
4 Česká str. sociálně demokrat. 96 9,24
6 Radostné Česko 0 0,00
7 STAROSTOVÉ A NEZÁVISLÍ 36 3,46
8 Komunistická str. Čech a Moravy 112 10,78
9 Strana zelených 13 1,25

10 ROZUMNÍ - stop migraci, diktát. EU 7 0,67
12 Strana svobodných občanů 10 0,96
13 Blok proti islam. - Obran. domova 0 0,00
14 Občanská demokratická aliance 1 0,09
15 Česká pirátská strana 99 9,53
19 Referendum o Evropské unii 0 0,00
20 TOP 09 41 3,94
21 ANO 2011 379 36,51
22 Dobrá volba 2016 0 0,00
23 SPR - Republ. str. Čsl. M. Sládka 3 0,28
24 Křesť. demokr. unie - Čs. str. lid. 30 2,89
25 Česká strana národně sociální 0 0,00
26 REALISTÉ 6 0,57
27 SPORTOVCI 0 0,00
28 Dělnic.str.sociální spravedl. 1 0,09
29 Svob. a př. dem. - T. Okamura (SPD) 106 10,21
30 Strana Práv Občanů 5 0,48
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Den otevřených dveří v tělocvičně
Město Nová Včelnice tímto zve 
širokou veřejnost na prohlídku 
technického zázemí tělocvičny 
(šatny, sociální zařízení, zázemí 
sauny a zřízení klubovny) po 
provedené rekonstrukci, která 
probíhá od května tohoto roku. 

Ti kdo do tělocvičny chodí pravi-
delně, jistě změnu ocení.
Den otevřených dveří se usku-
teční ve čtvrtek 16. listopadu 
od 13.00 do 17.00 hodin, kdy 
budou prostory pro veřejnost 
zpřístupněny.

Prvňáčci

Kristýna Pfauserová, Tereza Stejskalová, Nikola Němcová

Běží termín pro podání žádostí
Žádosti do programové dotace 
lze předkládat od 21. 10. 2017 
do 21. 12. 2017 včetně – v tomto 
termínu musí být žádost doru-
čena fyzicky na Městský úřad 

v Nové Včelnici (nepřihlíží se  
k případnému podání k poš-
tovní přepravě). Mimo uvedený 
termín není možné o progra-
movou dotaci žádat.

Parkování 
na chodnících

Upozorňujeme všechny řidiče  
a majitele vozidel, aby nepar-
kovali na chodnících. Nejenom, 
že se chodníky ničí, ale přede-
vším to znemožňuje provedení 
údržby chodníků nejen v zim-
ních měsících. Povinností města 
je, v případě, že se na chodníku 
vozidlo nachází či nevhodně 
parkuje, volat Policii ČR. Opaku-
jící se problémy s parkováním 
se řeší zejména v Nádražní  
a Riegerově ulici. Buďme ohle-
duplní zejména sami k sobě  
a neztěžujme práci jiným. Všich-
ni chceme mít chodníky udržo-
vané a v zimním období včas 
prohrnuté. 

Poděkování
Poděkování patří panu Mik-
líkovi, který vykupuje jablka.  
Je to ochotný a obětavý člověk. 
Lidé k němu jezdí ze širokého 
okolí. Děkujeme.     

Spokojení zákazníci. 

Tímto bychom chtěli velmi po-
děkovat paní Marii Davidové 

za to, jak pěkně vede místní 
knihovnu v Nové Včelnici. Děti 
si tu mohou půjčit nejen knihu 
nebo časopis, pohrát si, zahrát 
na počítači, ale také si mohou  
i něco pěkného vyrobit či na-
malovat. Moc děkujeme a opět 
se těšíme na další návštěvy. 

Míša Salava s maminkou ilustrační foto

Nejstarší volička Nejmladší volička

Naši prvňáčci mají za sebou více než měsíc ve školních lavicích, tak opět jako každý rok vyrážíme  
na malou „zpověď“, s cílem dozvědět se, jak se ve škole usadili. První ročník je opravdu naditý, do třídy  
4. září nastoupilo 29 dětí. V současné době jich má na starost třídní učitelka Mgr. Marta Plášilová „jen“ 27  
a v době naší návštěvy ve třídě chyběla žačka Valerie Pilchová.

Filip Křivka:
Co se ti na této škole nejvíce 
líbí?
Tělocvik, čtení, spojovačka.
Chodíš sem rád?
Jo chodím

Antonín Kafka:
Nedávno jste měli ve škole ha-
sičský poplach, nebáli jste se?
Ne.
Takže se ti to líbilo?
Jo, hasičský auta.
Co sis myslel, že se děje?
Že hoří.

Vanesa Houšková:
Bylo to lepší ve školce nebo ve 
škole?
Ve škole, protože je tady tělo-
cvik.

Miroslav Hembera:
Je vás ve třídě hodně, nemusí 
na vás paní učitelka moc 
křičet?
Musí. 
Někdo tu zlobí?
Ne.

Roman Paukov:
Kam chodíte na tělocvik, když 
se opravuje tělocvična?
Ven. Oběhneme si jedno koleč-
ko a včera jsme běželi pětistov-
ku. Třeba si uděláme rozcvičku 
nebo angličáky a kliky. Záleží 
na tom, kolik nás je a taky kolik 
máme času. Jinak já do tělo-
cvičny moc nechodím, protože 
mám hodně kroužků a ve čtvr-
tek chodím na balet.

Šárka Ouhelová:
Už si někdy v tělocvičně 

byla nebo tam půjdeš úplně 
poprvé?
Já jsem tam byla na gymnastice.
Takže se těšíš, až zas bude ote-
vřená?
Jo.

Martina Kundrátová:
Na co se nejvíce těšíš, že se ve 
škole naučíš?

Psát, a aby sem nedostala 
pětku.

Lukáš Zdeněk:
Kdo si myslíš, že je ve škole 
úplně nejdůležitější?
Paní učitelka, aby nás naučila 
číst.

pokračování na str. 6 >

Vojta Holický, Jana Kepková, Jonáš Fohl
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Prvňáčci

> pokračování ze str. 5

Nikdo důležitější tu není?
Ne.

Stanislav Fila:
Proč je ve škole školník?
Nevím.
A víš kdo to je?
Ne.
A co paní ředitelka?
Je důležitá, protože tu velí.

Václav Valík:
Až budeš umět číst, budeš 
chodit do knihovny?
Já nevím.
Víš co je knihovna?
Jo, tam jsou knihy, můžeš si je 
tam koupit a pak je musíš vrátit.

Eliška Berešová:
Víš kde je ve Včelnici knihovna?
Jo já vím, ale nevím, jak to mám 
říct. Já jsem tam byla vedle ní 
na přednášení na miminka.  
V knihovně jsem ale nebyla, ale 
vím kde je.

Nicol Březinová:
Čím bys chtěla být, až budeš 
velká?
Paní prodavačkou.
Proč?
Protože se mi líbí vždycky jak 
zaplatí kartou.

Marek Míchal:
Co bys ve škole změnil, kdybys 
mohl čarovat?
Já nevím. Já bych změnil to, že 
by tady nebyla škola. A až budu 
velkej, tak chci bejt jezedákem.

Kristýna Pfauserová:
Kdo je tvůj největší kamarád 
ve třídě?
Eliška, protože jí mám ráda,  
a protože si se sebou hrajeme.

Tereza Stejskalová:
Co většinou děláš, když přijdeš 
ze školy domů?
Hraju si s koníčkem a panenkou. 
A v noci dělám úkoly.

Nicol Němcová:
Máš nějakého sourozence ve 
škole?
Ne, ale mám tady kamaráda 
Matese.
Pomáhá ti s něčím?
Ne. 

Diana Kepková:
Chodíš na nějaký zájmový 
kroužek?
Na angličtinu tady do třídy.  
A pak do družiny.
Líbí se ti tam?
Jo. 

Jonáš Fohl:
Dostáváte razítka nebo už  
i nějaké známky?
Už i jedničky, a když to máme 
dost blbě, tak dostáváme razít-
ka.
Čeho máš víc?
Možná razítek, ale jedniček už 
mám taky tak 5 – 6.

Monika Machoňová:
Co tě ve škole baví nejvíce?
Čtení, úkoly.
Co tě na tom baví?
Že tam něco píšeme.

Vojta Holický:
Děláš nějaký sport?
Jo, atletiku.
Co tě tam nejvíc baví?
Že se skáče do písku.

David Švácha:
Víš kolik let se musí chodit do 
základní školy?
Ne. 20 let?

pokračování na str. 8 >

Filip Křivka, Marek Míchal, Antonín Kafka

Šárka Ouhelová, Miroslav Hembera, Vanesa Houšková

Roman Paukov, Martina Kundrátová, Lukáš Zdeněk

Monika Machoňová, David Švácha, Ema Koštová

Tomáš Kopecký, Tadeáš Šmol, Lukáš MatějkaVáclav Valík a Stanislav Fila
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Prvňáčci
> pokračování ze str. 7

Není to moc dlouho? Jaká třída 
je na základní škole nejvyšší?
Devátá.
Tak kolik let se chodí do školy?
Devět.

Ema Koštová:
Chodíš do družiny?
Jo.
Co tam děláš?
Maluju a hraju si.
Líbí se ti tam?
Jo, můžeme si tam malovat.

Tadeáš Šmol:
Na co se do školy nejvíc těšíš?
Nevim. Do družiny, protože si 
tam můžu hrát.

Tomáš Kopecký:
Máš mobilní telefon a nosíš si 
ho do školy?
Mám a do školy ho nenosím.
A můžete ho mít ve škole?
No, když se přihlásíme, tak 
můžeme.

Zuzana Němcová:
Jaké to je být ve škole?
Dobrý, protože se učíme.
Co tě nejvíce baví?

Jak se učíme, děláme si puntíky, 
tak to mě baví.

Lukáš Matějka:
Trávíš hodně času u počítače 
nebo víc chodíš ven?
Obojí. Ale víc mě baví počítač, 
protože tam mám hry, mafii.
A s kým chodíš ven?
Sám. 

Mgr. Marta Plášilová:
Co nám o třídě poví paní uči-
telka?
Jsou šikovní, je jich větší počet, 

tak je práce s nimi trošku ob-
tížnější, ale zatím to zvládáme. 
Děti se učí dobře, máme nové 
počítačové programy a to je 
baví. Na matematiku a český 
jazyk jsou děti rozdělené na 
skupiny, druhá skupina má vždy 
tělocvik, na který je má paní 
učitelka Mgr. Martina Parmová. 
Děti si jí velice oblíbily a mají ji 
rády.
Děkujeme za odpovědi 
a vlídné přijetí.

Nebeská Pavlína, 
Davidová Marie

Eliška Berešová, Nicol Březinová, Zuzana Němcová

Cvičná evakuace školy
Den 2. října v pondělí vypadal 
jako další běžný den ve škole, 
ale nebylo tomu tak. Mělo se 
konat totiž požární cvičení,  
o kterém nevěděli jak žáci, tak 
i údajně učitelé, což je dobře. 
Všechno začalo během druhé 
vyučovací hodiny, nějakou chvíli 
po našem testu z chemie. Z roz-
hlasu se ozval hlas paní ředitel-
ky se slovy: “ Hoří! Na pavilónu 
druhého stupně hoří!“ Všichni 
jsme byli zmateni, protože tohle 

jsme nečekali. Pan učitel přiká-
zal, abychom se v klidu seřadili 
u dveří. Po chvíli otevřel a první, 
co jsme uviděli, byla začouzená 
hala, což dodávalo celé situaci 
na pravdivosti. Vyšli jsme před 
školu, kde probíhalo sčítání 
žáků. Zjistili jsme, že několik 
žáků z různých tříd chybí. Asi po 
deseti minutách od vyhlášení 
evakuace přijeli hasiči se třemi 
auty, vytáhli hadice, nasadili 
plynové masky a pustili se do 

„běsnícího“ živlu. Postupně 
zachránili naše chybějící spolu-
žáky a „zraněné“ zaměstnance 
školy. Předvedli nám, jak po-
skytnout první pomoc a jak 
zabezpečit postižený prostor. 
Myslím si, že celá akce byla 
velice názorná a poučná. 
Děkujeme za ni našim hasičům 
a vedení školy, která ji pro nás 
připravila.

Martin Klíma, 9.A

Škola v plamenech
Den 2. října začal velmi podivně. 
Ráno se za mnou zastavila paní 
ředitelka a vyzvala mě, abych ji 
následoval do ředitelny. Neměl 
jsem ani tušení, co se chystá,  
a dva spolužáci, kteří byli vybrá-
ni, také nic nevěděli. V ředitelně 
nám však paní ředitelka s paní 
zástupkyní vyložily, co mají  
v plánu. Jednalo se o požární 
cvičení, které však mělo být 
velmi věrohodné. My tři jsme se 
měli ztratit v kouři, který měl být 
uměle vytvořen, abychom byli 

následně nalezeni hasiči, pro 
které byl tento požár hasičským 
cvičením. Po krátké instruktáži 
jsme se vrátili do tříd, ale nedali 
jsme na sobě nic znát.
Druhou vyučovací hodinu 
zaznělo hlášení o nebezpečí 
požáru a my tři jsme se nená-
padně vytratili v dýmu, zatímco 
se ostatní žáci s učiteli běželi 
řadit k evakuaci. Na záchodech, 
kde jsme se schovali, nám čas 
ubíhal pomalu a trvalo asi deset 
minut, než přijeli hasiči a dalších 

deset minut, než nás objevili a 
vyvedli ven ze zakouřené školy 
k ostatním spolužákům. Samo-
zřejmě jsme všem museli vy-
světlovat, kde jsme celou dobu 
byli. Na závěr jsme se všichni 
vyfotili a pokračovali v přeruše-
ném vyučování. Tato akce byla 
velmi zvláštním zpestřením 
všedního dne a doufám, že 
nás nic podobného v reálném 
životě nepotká.

Filip Dolejší, 9.A

Návštěva planetária v Českých Budějovicích
Dne 10. října 2017 jela naše 
třída 5. A na exkurzi do plane-
tária v Českých Budějovicích. 
Jel s námi pan učitel Mgr. Jiří 
Tůma a pan Mgr. Tomáš Englic-
ký. Vyjeli jsme v 8 hodin ráno 
od parkoviště u tělocvičny. 
Počasí nám po ránu moc ne-
přálo, ale když jsme přijeli do 
Českých Budějovic tak přesta-
lo pršet, sem tam nějaká malá 
kapka. Od vysazení u spor-
tovní haly netrvalo ani deset 
minut a došli jsme k planetáriu 

natěšení na program, který 
nás čekal. Po chvilce pauzy na 
„sváču“ jsme přešli do kino-
sálu, kde na nás čekal pořad 
„Okolo naší planety“, který 
trval přibližně 55 minut. Tam 
nám vysvětlili, proč na jiných 
planetách a měsících nemůže, 
nebo zatím není objeven život. 
Další část programu byla  
v planetáriu, ve kterém jsme 
se učili o hvězdách a kde na-
jdeme jaké souhvězdí. Tím 
naše exkurze v planetáriu 

skončila. 
Poté jsme šli ještě na náměstí 
Přemysla Otakara II., kde jsme 
měli krátký rozchod. Nakonec 
jsme se sešli v řádném počtu 
před autobusem a vyrazili 
zpět k domovu.
Exkurze se zdárně vydařila, 
nabyli jsme nových informací 
a mezi kapkami deště jsme 
proplouvali jako ryby na vodě. 

Žákyně 5. třídy
Veronika Horká
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Skaut – Výprava do Tábora
První říjnový víkend jsme se 
sešli zhruba ve čtyři hodiny  
u vlakového nádraží. Výpravu 
měl především na starost bratr 
Burák z Kolína a Sandy155. Když 
jsme dorazili do Tábora, šli jsme 
z nádraží rovnou do klubovny 
podle mapy. Já jsem měl tu 
cestu neuvěřitelnou smůlu – 
třikrát jsem upadl na stejné 
koleno. Naštěstí to nebylo nic 
vážného, tak jsme pokračovali 
dál. Když jsme doputovali do 
klubovny, rozdělili jsme se na 
dvě skupinky. První měla jít na-

Z činnosti družiny
V měsíci říjnu jsme navštívili  
zrekonstruovanou novovčelnic-
kou kuželnu. Děti se seznámily 
se sportem, který byl pro ně do 
této doby nový.
Pod vedením zkušených kužel-
kářů si koulení vyzkoušely. Hra 
je zaujala natolik, že některé 
zvažují věnovat se tomuto 
sportu i v budoucnu. 
Poděkování patří pánům Bruso-
vi a Vítkovi, že dětem věnovali 
svůj volný čas.  

vychovatelky ŠD

koupit (to už byla tma) a druhá 
měla za úkol v klubovně zatopit 
a přichystat všem ležení. Když 
se šlo spát, tak jsem vyprávěl 
potrhlé pohádky a pak horrory. 
Dobrou noc! :-D 
Ráno jsme se všichni vyspali 
do růžova. Čekala nás totiž vý-
prava do okolí Tábora, kterou 
vedl Burák sám. Všem se asi na 
výpravě nejvíce líbilo, jak nás 

Burák učil šermovat. Výprava 
byla totiž na téma Husitů. Také 
nezapomenu zmínit cestu 
zpátky, na které všichni s „meči“ 
(klacky ze stromů) šermovali. 
Také jsme cestou zpátky viděli 
oranžové Lamborghini. Všichni 
jsme jistě měli z výpravy zážitků 
dost. Po večeru, který se zase 
neobešel bez pohádek a horro-
rů, jsme všichni spali jako zabití. 

Ráno byla snídaně (vánočka 
s čajem), po které se začalo 
uklízet. Zhruba v 12h jsme  
s Jolandou odjeli. Zbytek výpra-
vy odjížděl někdy ve 14h. Všem 
se výprava moc líbila!

Štěpán Hanzl – Přezdívka
1. skautský oddíl 

Gatlida Nová Včelnice
gatlida.skauting.cz

facebook.com/Gatlida

Cesty, cestičky, pěšiny
Vážení přátelé, jak jsem slíbil, 
tak činím. V předchozím povídá-
ní jsem naznačil, že by bylo za-
jímavé popovídat si o zaniklých 
cestách, cestičkách a pěšinách 
v našem městě a okolí. Těm 
starým a starším to může něco 

připomenout, těm mladým to 
může být k zamyšlení.
Úvodem mi dovolte v této 
(oblasti) chození složit poklo-
nu jedné staré paní. Ti mladí  
a mladší nevědí, o koho jde, 
starší jsou na tom podob-

ně, ale staří si jistě vzpome-
nou. Tato paní chodila ještě  
v 80. letech pěšky do Kamenice 
n/L , v mladším věku až na Pel-
hřimov a do celého širšího okolí 
pěšky. A když se někdo nabídl, 

pokračování na str. 12 >
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Výsledkový sportovní servis

FOTBAL
„Áčko“
15. kolo NV – Milevsko 3:0 (Petráš, Mareš,  
Pacholík)
8. kolo Táborsko B – NV 5:2 (Pacholík 2)

9. kolo NV – Protivín 2:0 (Didek 2)
10. kolo Dražice – NV 1:0
11. kolo NV – Olešník 0:4

„Béčko“
1. kolo NV – Lásenice 9:1 (Pacholík 3, Zápotoka 2, Blažek, Holický, Tušil, Tuček)
2. kolo NV – Jarošov nad Než. 8:2 (Matějka D. 3, Matějka J., Tušil, Tuček, Pacholík, Zápotoka)
3. kolo Slavonice – NV 0:0
4. kolo NV – Staré Město pod L. 4:3 (Pacholík 2, Hornát M. 2)

KUŽELKY
Oddíl kuželek se ve dnech 10. a 17. října zapojil do 
celostátní akce pro děti  „pojď hrát kuželky“.
V obou hracích dnech od 13 do 17 hodin se do 
akce zapojilo 61 dětí. Ve spolupráci s vychovatel-
kami školní družiny p. Šindelářovou, Jakešovou  
a Moravcovou se podařilo něco, co za 60 let  

kuželny neznali  ani ti nejstarší pamětníci. A o tom, 
že děti byly spokojené, svědčí i hodně zdařilých 
hodů (kdy padlo na jeden pokus i 8 či maximál-
ních 9 kuželek) a mají zájem házet znovu a znovu.
Tak tedy pro tyto malé začínající sportovce platí 
kuželkářské  „HODU ZDAR“                                        Br

EKL - Etynská kuželkářská liga
Ze 17. ročníku Etynské kuželkářské ligy se zatím 
odehrála 3 kola a o výsledku některých zápasů 
rozhodovaly poslední hody. Nejvyrovnanější byl 
zápas Jarmilky - Rafani, kdy Rafani zvítězili výko-
nem 609 bodů o 1 kuželku.
Pořadí po 3. kole:     
Rafani 6 bodů  
Berušky 4 body 
Škudra 3 body
Kameni 2 body
Hasiči 0 bodů

Nejlepší výkony družstva:  
Rafani 633
Kameni 630
Jarmilky 629
Nejlepší jednotlivci:  
Jirků Zdeněk Kameni 243
Pilař Pavel Škudra 233
Blažek Martin Rafani 231     

Další zápasy se hrají každou středu 
od 17.30 do 22.00 hodin.                                                                Br

Novovčelnický zpravodaj vydává Město Nová Včelnice nákladem 1100 ks, neprodejné. Evidenční číslo: MK ČR E 11662. IČ: 247146. Měsíčník.
Příspěvky nevracíme. Redakce je oprávněna články krátit nebo upravit. Nepodepsané příspěvky nebudou uveřejňovány. Příspěvky dopi-
sovatelů a čtenářů nemusejí vyjadřovat stanovisko redakce. Tisk: RAIN s. r. o., J. Hradec. Redakční rada: Marie Davidová, Pavlína Nebeská.  
E-mail: redakce@vcelnice.cz. Uzávěrka podkladů do příštího čísla je 23. 11. 2017

Kultura

Kamenice nad Lipou

7. 11. v 17 hodin – Podkarpatská Rus v zimě na kole - knihovna
8. 11. v 18 hodin – Svažte se vůní a světlem - knihovna
9. 11. v 15:30 hodin – Výroba vánočních glycerinových mýdel - knihovna
11. 11. v 17 hodin – Svatomartinský průvod – zámek
16. 11. v 17 hodin – Přijmi svůj kód štěstí
21. 11. v 17 hodin – Historie památkové péče v Českých zemích
23. 11. v 15:30 – Barvení svíček
28. 11. v 17 hodin – Lymfatická masáž reflexní terapie

> pokračování ze str. 11

že ji sveze, většinou s díky od-
mítla. To byla pravá znalkyně 
oněch cest, cestiček a pěšin. 
Byla to stará paní Michalová  
z Dívčích Kop. Říkalo se jí 
dlouhá Michalová. Jistě si vy 
staří vzpomínáte.
A nyní se  vydejme na naši první 
cestu. Budete asi překvapeni, 
ale projdeme se po staré černé 
pěšině, od kapličky sv. Jana  
(z Horního konce) na nádraží.
Na Černou pěšinu se vcházelo 
ze silnice vpravo za Smetanový-
mi. Prošlo se mezi Sedlákovými 
a Míchalovými , kde jsme se 
octli u Bednářových rybníčků. 
Cesta pokračovala za zahrád-
kami zhruba v dnešní poloze. 
Vpravo vedle cesty rostly mo-
hutné lípy a hned za nimi tekla 
strouha z Pohončů do Hlině-
nek. Před Dominovou zahra-
dou byl kus strouhy zatrubněn  
a v místech dnešní Kůrkovy 
brány stál zděný transfor-
mátor. Cesta pokračovala po 
náspu (hrázi), protože vpravo 
od cesty za Dominovými byly 
mokré louky ke Kozlovské hrázi  
a k Roubíčkovům. A každé jaro 

zde bylo jedno velké jezero 
vody.
Vlevo od pěšiny na Jakešově 
zahradě, v místech dnešního 
rohu Urbanovy zahrady, byla 
(a teď se podržte) studánka. My 
pokračujeme po cestě dál přes 
dnešní ulici Štítného, zde byla 
také louka, kousek dál byla Out-
lých zahrada a za ní směrem  
k městu fotbalové hřiště. A už 
jsme u Zouchovy cihelny. Dole 
u Hliněnek byly stodoly, kde 
byla provozována sběrna šrotu 
(odpadu).
Dále pokračujeme opět lipo- 
vou alejí okolo plotu Kovozá-
vodu do zatáčky u kultur- 
ního domu a už jsme u vrátni-
ce Kovozávodu před nádražím.                                                                                                                
A nyní půjdeme od vlaku do  
Hadravovy Rosičky a Dívčích 
Kop, chodilo se ovšem také 
pěšinou.
Takže vyrazíme z nádraží 
směrem na sever, přejdeme 
cestu ze Včelnice do Mlýnka 
(dnešní kaštanka ke koupali-
šti) a jdeme pěšinou vpravo 
podle tratě. Za dnešním na-
pojením ulice Štítného na ob-
chvat N. Včelnice, asi 50 m od 
této přípojky jsou dnes vidět  

v louce dvě hromady. Zde byla 
Sedlákova cesta. Ta vedla od 
Sedláků přes dnešní mateř-
skou školu, dále přes trať až 
do Troště (dnešní rybník Lipno 
pod Rosičkou). Zde přejdeme 
přes koleje na levou stranu 
a pokračujeme v cestě až na 
hráz Pohonče. Dále dojdeme 
po travnaté cestě k zadnímu 
Pohonči, přejdeme louku  
a jdeme úvozovou cestou do 
kopečka až k Matějově jabloni 
(stojí dodnes před bývalým 
Roseckým kravínem). A zde se 
cesty dělily rovně do H. Rosič-
ky. Do kopečka přes Fojtovu 
louku šla pěšina do Dívčích  
Kop a v zatáčce pod dnešní 
autobusovou zastávkou se 
napojovala na silnici.
Ale obyvatelé spodního konce 
Díčkopa si cestu opět zkraco-
vali přes louku za Zadákovými  
a přes cíp Brádla a vyšli v zatáč-
ce u Šmídů.              Josef Nejedlý

5. kolo Cizkrajov – NV 0:9 (Matějka D. 2, Matějka J. 2, Hornát M. 2, Tuček, Pacholík, Blažek)
6. kolo NV – Deštná 8:0 (Matějka J. 3, Zápotoka 3, Matějka D., Brus D.)
7. kolo Třebětice B – NV 3:2 (Zápotoka 2)
8. kolo NV – Peč B/Rudolec 5:4 (Matějka D., Zápotoka, Holický, Hornát M., Tuček)
9. kolo Popelín – NV 6:1 (Matějka J.)

Řádková inzerce
Prodám byt 3 + kk v Nové Včel-
nici. Bližší informace na tel.  
č. 773 520 052.
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Drakiáda
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Technické a evidenční prohlídky vozidel do 3,5t
Dovozové a přestavbové prohlídky
Měření emisí

Pracovní doba: po - pá 6:00 - 17:00, so 8:00 - 12:00
Telefonické rezervace: 384 321 006, 733 137 837

www.arpartnerjh.cz

STK HRADECJINDŘICH
ŮV

REZERVUJTE SI SVŮJ 
TERMÍN A MÁTE 

BEZ
ČEKÁNÍ


